
 

 
 
 

Ledenbericht	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  
Maart	  2016	  

	  
	  
	  

Website	  PvdA	  Borger-‐Odoorn:	  http://borgerodoorn.pvda.nl	  
Adres	  Facebook-‐pagina:	  https://www.facebook.com/PvdABorgerOdoorn	  

	  
	  

In	  dit	  nummer	  
	  
	  
1 Agenda	  Jaarvergadering	  	  
2 Bij	  het	  overlijden	  van	  Henk	  Weggemans,	  

door	  Jacob	  Bruintjes	  
3 Dag	  van	  de	  Arbeid	  1	  mei,	  Annelies	  Arling	  	  
4 Diverse	  stukken	  van	  de	  Jaarvergadering	  	  
5 Jaaroverzicht	  fractie	  2015,	  Henk	  Zwiep	  
6 Verslag	  campagnecommissie,	  Jan	  Feiken	  
7 Ombudsteam,	  jaarverslag	  2015,	  Harm	  Bos	  
8 PvdA	  congres,	  13	  februari	  2016,	  Menno	  

Hilverts	  
9 Kees	  Dekkinga	  Fonds,	  door	  Peter	  Zwiers	  
10 PvdA	  werkbijeenkomst	  
11 Windmokens,	  ja	  of	  nee,	  door	  Henk	  Zwiep	  
12 Vrijwilliger	  2015,	  door	  Annelies	  Arling	  
13 70	  jaar	  PvdA,	  afdeling	  Exloërmonden,	  door	  

Peter	  Zwiers	  
14 Salderingsregeling,	  door	  Menno	  Hilverts	  
15 Salderen	  of	  toch	  niet,	  door	  Sylvo	  Gaastra	  

	  
	  

	  

Colofon	  

Redactie:	  
	  
Fien	  Heeringa	   Hoofdstraat	  5,	  9533	  PJ	  Drouwen	  

0599-‐565029	  /	  06-‐38242382	  
Harm	  Bos	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  0599-‐850378	  
	   	  
	  
Verschijnt	  vier	  keer	  per	  jaar.	  	  
U	  kunt	  uw	  kopij	  e-‐mailen	  naar:	  
Fien	  Heeringa:	  	  	   fienheeringa@live.nl	  

	   	  
	  
Dit	  ledenbericht	  kunt	  u	  ook	  digitaal	  ontvangen.	  Als	  u	  
een	  digitale	  versie	  wilt	  ontvangen	  in	  plaats	  van	  de	  
papieren	  versie,	  kunt	  u	  dat	  opgeven:	  telefonisch	  of	  
per	  mail	  bij	  Fien	  (zie	  hierboven).	  
	  
	  

	  

	  
	  
	  

	  	  	  	  	  	  
	  	  	  	  Copy	  voor	  het	  volgende	  ledenbericht	  aanleveren	  uiterlijk	  1	  juni	  2016	  
	  
	  	  	  	  	  	  	  Om	  de	  gegevens	  van	  de	  leden	  volledig	  te	  hebben,	  stelt	  het	  secretariaat	  van	  de	  afdeling	  het	  	  
	  	  	  	  	  	  	  zeer	  op	  prijs	  om	  veranderingen	  m.b.t.	  telefoon	  en	  email	  adressen	  in	  de	  ledenadministratie	  	  
	  	  	  	  	  	  	  te	  kunnen	  bijwerken.	  Graag	  doorgeven	  aan	  arling1@hetnet.nl	  of	  0591-‐513960.	  
	  
	  



Bestuur	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Sylvo	  Gaastra	   (0599)	  671	  644	   sjcgaastra@gmail.com	  
Secretaris	   Annelies	  Arling	   (0591)	  513960	   arling1@hetnet.nl	  
Penningmeester	   Marcel	  Westerhof	   	   westerhof94@zonnet.nl	  
Lid	   Albert	  Hoven	   (0591)	  512	  685	   riahoven@hetnet.nl	  
Lid	   Riet	  Masselink	   (0599)	  615	  372	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  rietmasselink51@gmail.com	  	  
Lid	   Henk	  Bijker	   (0599)	  236	  629	   henkbijker43@me.com	  

	  
	  

Fractie	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Henk	  Zwiep	   (0599)	  512	  315	   	  	  	  	  	  	  hjzwiep@hetnet.nl	  
	  Lid	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Marjoleine	  Schoevers	   	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  672	  721	   	  	  	  	  	  	  mschoevers@gmail.com	  
	  Lid	   Kees	  Vos	   (0591)	  513	  762	   	  	  	  	  	  	  keesvos@hotmail.com	  
	  Lid	   Jenine	  Bijker	   (0599)	  795	  009	   jeninebijker@hotmail.com	  
Fractieassistent	   Jan	  Feiken	   (0599)	  616	  688	   jfeiken@gmx.net	  

	  	  	  	  	  Fractieassistent	   	  	  	  	  Frits	  Klein	  Langenhorst	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  235	  914	   	  	  	  	  	  	  fkleinl@gmail.com	  
	  

Fractie	  PvdA	  Drenthe	  

	  Lid	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Peter	  Zwiers	   (0599)	  672144	   peter_zwiers@kpnmail.nl	  
	  
	  
PvdA	  Ombudsteam	  Borger-‐Odoorn	  
Heb	  je	  problemen	  of	  kom	  je	  er	  niet	  uit	  met	  een	  instantie	  dan	  kun	  je	  altijd	  terecht	  bij	  het	  	  
ombudsteam.	  	  Ook	  niet-‐leden	  van	  de	  PvdA	  helpen	  we	  graag.	  	  	  
Tel.	  (06)	  1124	  8976,	  	  	  	  	  ombudsteamborgerodoorn@gmail.com	  

	  
Sparen	  voor	  de	  campagne:	  	  uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL36RABO0149674384	  	  
t.n.v.	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  

	  
Kees	  Dekkinga	  Fonds	  	  (06)	  1884	  6352.	  	  
Uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL98RABO0140375430	  	  t.n.v.	  Kees	  Dekkinga	  Fonds	  te	  Borger	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  
	  
	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  



Jaarvergadering,	  dinsdag	  22	  maart	  2016	  

Plaats:	  De	  Wijkplaats,	  Zuiderdiep	  392,	  7876	  AV	  Valthermond.	   	  	  Tijd:	  19.30	  uur.	  

01	  	  Opening	  door	  de	  voorzitter.	  
02	  	  Spreker	  over	  Vluchtelingenwerk.	  
03	  	  Verslag	  jaarvergadering	  24-‐3-‐2015.	  
04	  	  Jaarverslag	  2015	  bestuur.	  
05	  	  Werkplan	  2016	  bestuur.	  
06	  	  Financieel	  verslag	  2015.	  Begroting	  2016.	  
07	  	  Verslag	  kascommissie	  	  Tammo	  Meedendorp	  en	  Jacob	  Bruintjes.	  
08	  	  Verkiezing	  kascommissie	  	  Jacob	  Bruintjes	  en	  Jenine	  Bijker.	  Reserve……	  
09	  	  Samenstelling	  bestuur.	  

• Voorzitter	   	   Sylvo	  Gaastra.	  Aftredend	  in	  2016	  en	  herkiesbaar.	  
• Secretaris	   	   Annelies	  Arling.	  	  Aftredend	  in	  2017.	  	  
• Penningmeester.	   Marcel	  Westerhof.	  Aftredend	  in	  2016	  en	  herkiesbaar.	  
• Lid	   	   	   Albert	  Hoven.	  Aftredend	  in	  2016	  en	  herkiesbaar.	  
• Lid	   	   	   Riet	  Masselink.	  Aftredend	  in	  2018	  
• Lid	   	   	   Henk	  Bijker.	  Aftredend	  in	  2017.	  

10	  	  Politiek	  jaarverslag	  2015	  van	  de	  fractie,	  Henk	  Zwiep.	  
11	  	  Verslagen	  van	  de	  campagneleider,	  vertegenwoordiger	  Congres	  en	  Gewest,	  Ombudsteam,	  KDF.	  
12	  	  Afgevaardigden:	  

• Congres:	  Menno	  Hilverts,	  reserve	  Jos	  Brink.	  
• Gewest:	  Jan	  Willem	  Kuipers,	  Albert	  Hoven.	  Reserve	  Annelies	  Arling	  en	  Jacob	  Bruintjes.	  

Aftredend	  Jan	  Willem	  Kuipers.	  
• Politieke	  ledenraad:	  	  plaatsvervangend	  afgevaardigde	  Menno	  Hilverts.	  
• Campagneleider:	  Jan	  Feiken.	  
• Website:	  Marcel	  Westerhof,	  Frits	  Klein	  Langenhorst,	  Henk	  Bijker.	  
• Ombudsteam:	  Riet	  Masselink,	  Harm	  Bos,	  Jan	  Kamstra.	  
• Redactie	  ledenbericht:	  Fien	  Heeringa,	  Harm	  Bos.	  

13	  Rondvraag	  en	  sluiting.	  
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Bij	  het	  overlijden	  van	  Henk	  Weggemans	  	  	  
	  
Op	  vrijdag	  4	  maart	  bereikte	  ons	  het	  droevige	  
bericht	  dat	  Henk	  Weggemans	  was	  overleden.	  
Dat	  hij	  ziek	  was	  en	  dat	  het	  niet	  zo	  goed	  met	  
hem	  ging	  wisten	  we,	  maar	  op	  dit	  bericht	  
hadden	  we	  niet	  gerekend.	  Het	  kwam	  voor	  
velen	  van	  ons	  als	  een	  schok.	  Temeer	  omdat	  
Henk	  in	  de	  PvdA	  Drenthe	  op	  de	  achtergrond	  
nog	  altijd	  wel	  aanwezig	  was.	  Altijd	  bereid	  om	  
iets	  voor	  de	  partij	  te	  doen,	  altijd	  bereid	  om	  zijn	  
mening	  te	  geven	  en	  onlangs	  ook	  nog	  volop	  
meedoend	  aan	  de	  discussie	  in	  de	  

afdelingsvergadering.	  Ook	  was	  Henk	  nog	  
regelmatig	  aanwezig	  bij	  andere	  activiteiten	  van	  
onze	  partij.	  	  
Henk	  werd	  in	  1978	  statenlid	  voor	  onze	  partij	  en	  
in	  1986	  werd	  hij	  fractievoorzitter.	  In	  1994	  werd	  
hij	  gedeputeerde	  en	  dat	  bleef	  hij	  tot	  in	  2003.	  
Toen	  in	  2006	  een	  beroep	  op	  hem	  werd	  gedaan	  
de	  zieke	  Hans	  Schaap	  te	  vervangen	  pakte	  hij	  
het	  gedeputeerdeschap	  opnieuw	  op.	  
Bestuurders	  willen	  graag	  herinnerd	  worden	  
vanwege	  de	  grootse	  projecten	  die	  ze	  
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gerealiseerd	  hebben,	  maar	  tot	  dat	  type	  hoorde	  
Henk	  niet.	  Wat	  belangrijk	  was	  moest	  geregeld	  
worden,	  voor	  elk	  probleem	  was	  wel	  een	  
oplossing	  als	  je	  er	  maar	  lang	  genoeg	  naar	  zocht.	  
En	  dat	  deed	  Henk	  op	  soms	  onnavolgbare	  wijze.	  	  
Ik	  herinner	  me	  nog	  hoeveel	  plezier	  hij	  had	  over	  
het	  feit	  dat	  hij	  vlak	  voor	  zijn	  afscheid	  als	  
gedeputeerde	  nog	  even	  snel	  een	  paar	  
belangrijke	  subsidies	  had	  geregeld	  en	  daarmee	  
zijn	  collega’s	  in	  GS	  wat	  had	  overvallen.	  Henk	  
kwam	  ermee	  weg.	  Verschil	  van	  mening	  kon	  je	  
heel	  goed	  met	  hem	  hebben,	  maar	  ruzie	  werd	  
het	  nooit.	  Waarschijnlijk	  omdat	  hij	  je	  dan	  
aankeek	  met	  dat	  lachje	  van	  hem	  en	  dat	  hij	  je	  
dan	  met	  een	  twinkeling	  in	  de	  ogen	  vriendelijk	  
maar	  beslist	  meedeelde	  dat	  er	  gewoon	  niet	  
meer	  inzat.	  En	  dat	  geloofde	  je	  dan	  ook.	  Veel	  
mensen	  in	  Drenthe	  zullen	  goede	  herinneringen	  	  
	  
	  
	  

hebben	  aan	  deze	  praktische	  sociaal-‐democraat.	  
Velen	  zullen	  bij	  het	  horen	  van	  het	  bericht	  van	  
zijn	  overlijden	  nog	  denken:	  Dankzij	  Henk	  
Weggemans	  hebben	  we	  dat	  kunnen	  regelen	  en	  
is	  het	  voor	  elkaar	  gekomen.	  Henk	  Weggemans,	  
een	  echte	  Drentse	  gedeputeerde	  in	  Drenthe.	  
Hij	  mocht	  maar	  72	  jaar	  worden.	  	  
	  
Wij	  zullen	  hem	  in	  de	  partij	  missen,	  maar	  ook	  
velen	  buiten	  onze	  partij	  zullen	  het	  verlies	  
betreuren.	  Maar	  het	  meeste	  zal	  hij	  gemist	  
worden	  door	  zijn	  naasten,	  we	  wensen	  hen	  
vanuit	  de	  partij	  ook	  veel	  sterkte	  en	  we	  hopen	  
dat	  het	  feit	  dat	  zo	  velen	  goede	  herinneringen	  
aan	  Henk	  hebben	  hen	  tot	  troost	  zal	  zijn.	  
	  
	  
Jacob	  Bruintjes	  
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Dag	  van	  de	  Arbeid,	  	  
zondag	  1	  mei	  2016

In	  2015	  heeft	  de	  afdeling	  Borger	  –Odoorn,	  op	  
uitnodiging	  van	  de	  afdelingen	  Stadskanaal,	  
Vlagtwedde	  en	  Bellingwedde	  voor	  het	  eerst	  
de	  1	  mei	  viering	  in	  Musselkanaal	  meegevierd.	  
Er	  waren	  80	  personen	  aanwezig	  en	  het	  was	  een	  
zeer	  geslaagde	  bijeenkomst	  met	  Lilianne	  
Ploumen	  en	  Siepie	  de	  Jong	  als	  sprekers.	  Edwin	  
de	  Vries	  bracht	  leuke	  ,	  gevatte	  luisterliedjes	  ten	  
gehore.	  	  
Ook	  op	  zondag	  1	  mei	  2016	  vieren	  we	  de	  Dag	  
van	  de	  Arbeid	  weer	  gezamenlijk;	  de	  afdeling	  
Stadskanaal,	  Borger-‐Odoorn	  en	  Westerwolde	  
hebben	  een	  mooi	  programma	  samengesteld.	  

Spreker	  is	  2e	  kamerlid	  John	  Kerstens	  	  en	  
liedjeszanger	  Bert	  Hadders	  zal	  voor	  de	  muzikale	  
gezelligheid	  zorgen.	  Leden	  die	  25,	  40,	  50,	  60	  
jaar	  lid	  zijn,	  zullen	  (	  in	  overleg	  met	  de	  
jubilarissen)	  op	  de	  1	  mei	  viering	  worden	  
gehuldigd.	  	  
Locatie	  is	  “De	  Gelegenheid”	  in	  Musselkanaal;	  
aanvang	  is	  om	  14.30	  uur.	  
Verdere	  bijzonderheden	  over	  de	  1	  mei	  viering	  
ontvangen	  de	  leden	  digitaal.	  Leden	  die	  geen	  
mogelijkheid	  hebben	  tot	  digitale	  ontvangst,	  
krijgen	  per	  post	  nadere	  gegevens.

Om	  de	  gegevens	  van	  de	  leden	  volledig	  te	  hebben,	  stelt	  het	  secretariaat	  van	  de	  afdeling	  het	  zeer	  op	  
prijs	  om	  veranderingen	  m.b.t.	  telefoon	  en	  email	  adressen	  in	  de	  ledenadministratie	  te	  kunnen	  
bijwerken.	  Graag	  doorgeven	  aan	  arling1@hetnet.nl	  of	  0591-‐513960.	  
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Diverse	  stukken	  van	  de	  jaarvergadering:	  
	  
Verslag	  Jaarvergadering	  24-‐3-‐2015	  
in	  de	  Wijkplaats	  te	  Valthermond	  
	  
Aanwezig	  15	  personen.	  Afwezig	  	  m.k.	  Fien	  Heeringa,	  Edo	  de	  Jong,	  Jan	  Kamstra,	  Riet	  Masselink,	  Albert	  Hoven.	  
Voorzitter	  Sylvo	  Gaastra	  opent	  de	  vergadering.	  Agenda	  akkoord.	  
Uitslag	  statenverkiezing	  met	  analyse	  door	  Jacob	  Bruintjes.	  

• De	  PvdA	  heeft	  7	  zetels	  behaald.	  Met	  een	  zetel	  meer	  zou	  de	  uitslag	  fantastisch	  zijn.	  Met	  een	  minder	  dan	  
heb	  je	  het	  als	  PvdA	  niet	  goed	  gedaan.	  De	  PvdA	  heeft	  	  in	  alle	  provincies	  in	  de	  min	  gescoord;	  in	  Zeeland	  
nog	  het	  minst	  slechts.	  

• De	  windmolengemeentes	  hebben	  het	  slechter	  gedaan.	  Hoogeveen,	  Emmen,	  Coevorden,	  B/O	  PvdA	  
verlies,	  VVD	  klein	  verlies,	  CDA	  stabiel,	  SP	  25%	  winst,	  PVV	  winst,	  D66	  winst,	  CU	  beetje	  winst,	  Sterk	  Lokaal	  
winst,	  50+	  winst.	  

• In	  B/O	  SP	  en	  PVV	  goede	  uitslag.	  
• Economisch/sociaal,	  windmolens	  en	  werkloosheid	  zijn	  	  aspecten	  die	  een	  rol	  spelen.	  5	  zetels	  van	  PvdA	  

naar	  SP,	  50+	  en	  PVV.	  
• Rechts	  is	  vrij	  stabiel,	  links	  heeft	  verloren.	  
• PvdA	  betaalt	  voor	  deelname	  aan	  het	  Kabinet.	  

Verslag	  jaarvergadering	  24-‐3-‐2014:	  vastgesteld.	  
Jaarverslag	  2014	  bestuur	  :	  n.a.v.:	  digitaal	  kiezerspanel	  van	  bestuur	  en	  fractie	  oprichten.	  Verslag	  is	  vastgesteld.	  
Werkplan	  2015	  bestuur:	  vastgesteld.	  
Financieel	  verslag	  2014:	  penningmeester	  legt	  uit:	  de	  campagne	  voor	  de	  gemeenteraadverkiezing	  grootste	  post	  in	  
2014.	  De	  kascommissie	  heeft	  de	  kas	  in	  orde	  bevonden	  en	  stelt	  de	  vergadering	  voor	  de	  penningmeester	  decharge	  
te	  verlenen.	  
Begroting	  2015:	  Weinig	  kosten	  Statenverkiezing,	  drukkosten/advertenties/persberichten	  in	  Week	  In	  Week	  Uit	  erg	  
veel.	  Persberichten	  worden	  in	  rekening	  gebracht.	  Begroting	  vastgesteld.	  
Verkiezing	  kascommissie:	  Tammo	  Meedendorp,	  Jacob	  Bruintjes.	  Reserve	  Jenine	  Bijker.	  
Samenstelling	  bestuur:	  

• Voorzitter	   	   Sylvo	  Gaastra	   	   aftredend	  in	  2016.	  
• Secretaris	   	   Annelies	  Arling	   	   aftredend	  in	  2017.	  
• Penningmeester	  Marcel	  Westerhof	   aftredend	  in	  2016.	  
• Lid	   	   	   Albert	  Hoven	   	   aftredend	  in	  2016.	  
• Lid	   	   	   Riet	  Masselink	   	   aftredend	  in	  2015.	  Herkiesbaar.	  
• Lid	   	   	   Henk	  Bijker	   	   aftredend	  in	  2017.	  

Politiek	  jaarverslag	  2014	  van	  de	  fractie.	  De	  fractie	  van	  de	  PvdA	  heeft	  nu	  een	  andere	  positie	  in	  de	  Raad.	  In	  de	  
oppositie	  moet	  de	  PvdA	  het	  verschil	  maken.,	  b.v.	  N34,	  zachte	  landing	  subsidiebeleid.	  Voorbeelden	  wat	  in	  het	  
College	  niet	  goed	  gaat,	  zijn	  de	  subsidies	  voor	  het	  Hunebeddencentrum;	  vergunningen	  worden	  niet	  nagekomen	  en	  
de	  PvdA	  gaat	  in	  gesprek	  met	  de	  wethouder.	  De	  PvdA	  vindt	  dat	  het	  College	  niet	  stuurt.	  GB	  zit	  met	  het	  dossier	  N34	  
in	  de	  maag.	  De	  fractie	  gaat	  het	  Sociaal	  Domein	  goed	  volgen;	  het	  energie	  vraagstuk	  t.a.v.	  zonnepark	  heeft	  
aandacht;	  de	  PvdA	  wil	  maximaal	  inzetten	  voor	  zonne-‐energie	  in	  overleg	  met	  de	  windboeren.	  Ook	  de	  nieuwe	  
woningwet	  van	  juli	  2015	  a.s.	  heeft	  alle	  aandacht.	  De	  gemeente	  moet	  een	  nieuwe	  woonvisie	  op	  tafel	  leggen.	  De	  
PvdA	  kan	  daarvoor	  zelf	  initiatief	  nemen	  in	  de	  raad.	  Wat	  betekent	  de	  rioolbelasting/onroerend	  zaakbelasting	  voor	  
de	  huurders.	  Volkshuisvesting	  is	  een	  PvdA	  onderwerp.	  	  	  Het	  verslag	  is	  vastgesteld.	  
Kees	  Dekkinga	  Fonds:	  Peter	  Zwiers	  legt	  uit	  dat	  er	  in	  2015	  7	  aanvragen	  zijn	  geweest;	  4	  rechtstreeks	  en	  3	  via	  
instanties.	  Aanvragen	  veelal	  uit	  het	  Veenkoloniaal	  gedeelte	  van	  B/O.	  Er	  zijn	  contacten	  met	  de	  Sociale	  Teams	  en	  
de	  GGZ.	  De	  actie	  van	  Specsavers	  heeft	  een	  mooi	  bedrag	  opgeleverd.	  
Verslagen	  van	  Gewest,	  Ombudsteam,	  Congres	  afgevaardigde,	  campagne,	  KDF	  zijn	  vastgesteld.	  Het	  verslag	  van	  
congres	  afgevaardigde	  Menno	  	  Hilverts	  is	  op	  de	  site	  geplaatst	  wegens	  de	  lengte	  van	  het	  stuk.	  Opmerking	  van	  de	  
aanwezige	  leden:	  Jan	  Feiken	  heeft	  goed	  gepresteerd	  .	  De	  verwachting	  voor	  de	  Staten	  is	  dat	  VVD,	  PVDA,	  CDA	  en	  
CU	  een	  coalitie	  gaan	  vormen.	  	  	  
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Afgevaardigden:	  
• Congres:	  Menno	  Hilverts,	  reserve	  Jos	  Brink.	  
• Gewest:	  Albert	  Hoven,	  Jan	  Willem	  Kuipers,	  reserve	  Annelies	  Arling,	  Jacob	  Bruintjes.	  
• Politieke	  Ledenraad:	  plaatsvervangend	  afgevaardigde	  Menno	  Hilverts.	  
• Campagneleider:	  Jan	  Feiken.	  
• Website:	  Marcel	  Westerhof,	  Frits	  Klein	  Langenhorst,	  Henk	  Bijker.	  
• Ombudsteam:	  Harm	  Bos,	  Riet	  Masselink,	  Jan	  Kamstra.	  
• Redactie	  Ledenbericht:	  Fien	  Heeringa,	  Kees	  Vos.	  

Het	  Ledenbericht	  zal	  in	  2016	  digitaal	  te	  ontvangen	  zijn,	  uitgezonderd	  degene	  van	  de	  leden	  die	  over	  geen	  
computer	  beschikken.	  
Rondvraag.	  

• Deelname	  aan	  de	  1	  mei	  viering	  i.s.m.	  Stadskanaal,	  Bellingwedde	  ,	  Vlagtwedde	  en	  Borger-‐Odoorn.	  
• 17	  april	  a.s.	  gesprek	  in	  De	  Fabriek	  in	  Odoorn	  door	  bestuur,	  fractie,	  Staten	  en	  2e	  kamerlid.	  
• Terugloop	  ledenaantal,	  scouting	  in	  werking	  stellen.	  
• Verkiezing	  vrijwilliger	  van	  het	  jaar	  ook	  een	  lidmaatschap	  aanbieden.	  

De	  voorzitter	  sluit	  om	  21.30	  uur	  de	  vergadering.	  
	  
Annelies	  Arling.	  
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Jaarverslag	  2015	  van	  het	  Afdelingsbestuur	  
	  
Het	  bestuur	  heeft	  in	  2015	  9	  keer	  vergaderd	  en	  2	  keer	  
met	  leden	  van	  het	  bestuur	  en	  leden	  van	  de	  fractie	  en	  
actieve	  leden.	  	  Naast	  de	  huishoudelijke	  zaken	  zijn	  de	  
volgende	  onderwerpen	  aan	  de	  orde	  geweest.	  
1	  Inhoudelijke	  onderwerpen,	  thema’s.	  
1.1	  Jaarvergadering	  op	  24	  maart	  2015.	  Aanwezig	  15	  
personen.	  Belangrijk	  onderdeel	  van	  de	  
jaarvergadering	  was	  de	  uitslag	  van	  de	  
Statenverkiezing.	  De	  PvdA	  heeft	  7	  zetels	  behaald.	  
Jacob	  Bruintjes	  gaf	  een	  analyse	  van	  de	  uitslag.	  
1.2	  Bijeenkomsten	  van	  bestuur,	  fractie,	  actieve	  
leden	  op	  9	  januari	  en	  27	  februari	  	  en	  11	  september	  
2015.	  
*	  Onderwerpen	  van	  de	  bijeenkomst	  van	  9	  januari:	  
Speerpunten	  van	  het	  bestuur	  en	  de	  fractie,	  
communicatie	  en	  campagne.	  Belangrijke	  thema’s	  
van	  het	  bestuur	  zijn	  de	  ondersteuning	  voor	  WMO	  
zaken	  van	  het	  ombudsteam	  met	  een	  input	  naar	  de	  
fractie;	  draagvlak	  voor	  zon-‐	  en	  windenergie.	  
Speerpunten	  voor	  de	  fractie	  zijn	  zorg,	  
werkgelegenheid,	  participatie,	  fractie	  nieuwsflits,	  
website.	  Voor	  de	  Statenverkiezingen	  en	  de	  
Waterschap	  verkiezingen	  zijn	  canvaszaterdagen	  
gepland.	  
*	  Werkbezoek	  	  27	  februari	  voor	  bestuur,	  fractie	  en	  
actieve	  leden	  met	  2e	  Kamerleden	  Agnes	  Wolbert,	  
Tjeerd	  van	  Dekken,	  Rienus	  Ferwerda,(glasvezel)	  
Peter	  Roelfsema,	  (suikerunie)	  	  Jacob	  Bruintjes	  
(leader)en	  Statenleden.	  Onderwerpen	  zijn	  zorg,	  werk	  

en	  werkgelegenheid,	  innovatie.	  Gesproken	  is	  over	  
ECO	  glasvezel,	  innovatie	  en	  werkgelegenheid	  in	  de	  
regio.	  Een	  werkbezoek	  is	  gebracht	  aan	  actiegroep	  
Wind,	  huisartsenpraktijk	  Valthermond,	  de	  Fabriek	  in	  
Odoorn.	  (samenwerking	  gemeente	  en	  UWV)	  Er	  zijn	  
nadien	  nog	  twee	  keer	  gesprekken	  geweest	  met	  
leden	  van	  De	  Fabriek	  over	  de	  mogelijkheid	  van	  leer-‐
werkplekken	  voor	  Wajongers.	  
*	  Het	  bestuur	  is	  op	  11	  september	  in	  gesprek	  geweest	  
met	  enkele	  kandidaten	  van	  de	  lijst	  van	  de	  
gemeenteraadverkiezing	  van	  2014.	  Gesproken	  is	  
over	  o.a.	  de	  volgende	  onderwerpen:	  ombudsteam,	  
politieke	  interesse,	  oppositierol	  van	  de	  fractie	  en	  het	  	  
leggen	  van	  verbindingen	  met	  de	  leden.	  	  	  
	  1.3	  Aandachtspunten	  vanuit	  het	  bestuur	  voor	  de	  
Statenverkiezing	  2015.	  Het	  bestuur	  heeft	  haar	  leden	  
opgeroepen	  om	  aan	  te	  geven	  welke	  thema’s	  in	  het	  
verkiezingsprogramma	  meegenomen	  moeten	  
worden.	  Dat	  zijn:	  werk	  en	  inkomen,	  meer	  en	  goede	  
banen	  erbij,	  zorg	  en	  welzijn,	  aandacht	  voor	  de	  
positie	  van	  de	  zwakkeren	  in	  de	  samenleving,	  
jeugdzorg	  en	  zorg	  voor	  psychiatrische	  patiënten	  in	  
de	  gemeente	  met	  o.a.	  	  deskundige	  begeleiding	  en	  
goed	  opgeleide	  mensen	  die	  vrijwilligers	  en	  
mantelzorgers	  kunnen	  aansturen.	  Ook	  moet	  er	  
voorlichting	  op	  scholen	  worden	  gegeven	  m.b.t.	  
roken,	  alcohol	  gebruik,	  sport	  en	  gezonde	  voeding.	  
Andere	  punten	  zijn:	  bestaande	  gebouwen	  een	  
andere	  functie	  geven,	  dus	  geen	  onnodige	  afbraak,	  
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verspilling	  van	  energie,	  materialen	  en	  geld.	  
Windmolenparken	  zo	  ver	  mogelijk	  bij	  dorpen	  en	  
bebouwing	  vandaan.	  Vrede	  en	  veiligheid.	  	  
1.4	  De	  campagnecommissie,	  o.l.v.	  Jan	  Feiken,	  heeft	  
een	  aantal	  voorbereidingen	  gedaan	  en	  de	  suggesties	  
uitgewerkt	  die	  op	  de	  vergadering	  van	  18-‐6-‐2014	  zijn	  
gedaan.	  Op	  de	  gezamenlijke	  vergadering	  	  van	  9	  
januari	  2015	  zijn	  de	  punten	  verder	  uitgewerkt	  i.v.m.	  
de	  Statenverkiezing.	  Vanuit	  de	  provincie	  worden	  een	  
aantal	  thema’s	  uitgewerkt	  voor	  de	  provinciale	  
verkiezingen:	  Zorg,	  Werk,	  Vrom.	  (Slagkracht)	  
1.5	  Onderwerpen	  die	  vanuit	  de	  fractie	  in	  het	  bestuur	  
zijn	  besproken:	  	  N34,	  Centrumplan	  Borger,	  
Subsidiebeleid,	  in	  Leefgebieden	  inventariseren	  hoe	  
de	  sport	  en	  de	  accommodaties	  te	  regelen	  zijn,	  Werk-‐
leerproject,	  Windmolens,	  Woonvisie,	  Glasvezel,	  
OPO,	  Dienstverlening	  gemeente	  tot	  2018.	  
2	  Acties	  van	  het	  bestuur.	  
2.1	  Verkiezing	  vrijwilliger	  van	  2014,	  gekozen	  door	  de	  
bevolking	  in	  februari	  2014,	  was	  Anneke	  Everts	  uit	  
Drouwen.	  
2.2	  Valentijnactie	  14	  februari	  2014.	  Leden	  en	  
belangstellende	  kunnen	  een	  roos	  schenken	  aan	  een	  
familielid,	  bevriende	  relatie	  of	  iemand	  die	  een	  bloem	  
verdient.	  
2.3	  Het	  bestuur	  en	  de	  fractie	  hebben	  in	  juni	  een	  
bezoek	  gebracht	  aan	  de	  KNON	  te	  Drouwen.	  Winnaar	  
Vrijwilliger	  2014	  Anneke	  Everts	  ontving	  de	  groep	  en	  
gaf	  informatie	  en	  een	  rondleiding.	  Zij	  was	  zeer	  
vereerd	  dat	  de	  PvdA	  op	  bezoek	  was.	  	  	  
2.4	  Deelname	  aan	  de	  Kerstmarkt	  op	  woensdag	  16	  
december	  in	  het	  MFA	  te	  Nieuw-‐Buinen.	  Doel	  is	  de	  
zichtbaarheid	  van	  de	  PvdA;	  in	  gesprek	  gaan	  met	  
mensen	  en	  het	  is	  leuk	  om	  een	  rode	  kerstbal	  uit	  te	  
delen.	  Leden	  van	  het	  bestuur,	  fractie	  en	  
ombudsteam	  	  waren	  aanwezig.	  
3	  Leden.	  
De	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  heeft	  in	  2015	  een	  
terugloop	  van	  leden	  gehad.	  Oorzaken	  van	  de	  
terugloop	  van	  het	  aantal	  leden	  waren	  o.a.	  het	  
overlijden	  van	  leden,	  verhuizingen	  en	  	  opzeggingen	  
i.v.m.	  onvrede	  over	  de	  provinciale	  en	  landelijke	  
politiek.	  Het	  ledenaantal	  stond	  per	  1	  oktober	  2014	  
op	  156.	  In	  2015	  staat	  het	  ledenaantal	  per	  1	  oktober	  
op	  126.	  	  
4	  Ledenbinding	  en	  communicatie	  met	  de	  leden.	  
4.1	  Het	  Ledenbericht	  verschijnt	  zo	  mogelijk	  4	  keer	  
per	  jaar.	  De	  redactie	  bestaat	  uit	  Kees	  Vos,	  Fien	  
Heeringa.	  Kees	  Vos	  heeft	  in	  juni	  deelname	  aan	  de	  
redactie	  opgezegd	  en	  richt	  zich	  op	  het	  fractiewerk.	  
Ondersteuning	  heeft	  de	  redactie	  van	  het	  
secretariaat.	  Er	  zijn	  vaste	  rubrieken,	  actualiteiten	  en	  
het	  bestuur,	  de	  fractie,	  en	  de	  leden	  zorgen	  voor	  
copy.	  In	  2015	  worden	  nog	  papieren	  Ledenberichten	  
aan	  de	  leden	  verstrekt	  en	  daarna	  is	  de	  afdeling	  

voornemens	  om	  over	  te	  gaan	  op	  digitale	  
Ledenberichten,	  tenzij	  er	  leden	  zijn	  die	  digitaal	  geen	  
blad	  kunnen	  ontvangen.	  
4.2	  De	  redactie	  voor	  de	  website	  bestaat	  uit	  Marcel	  
Westerhof	  (	  bestuurszaken),	  	  Henk	  Bijker	  en	  Frits	  
Klein	  Langenhorst.	  (zaken	  van	  de	  fractie)	  
4.3	  PR,	  berichten	  via	  de	  pers,	  nieuwsbrieven	  via	  de	  
mailadressen	  van	  leden.	  Het	  secretariaat	  beschikt	  
niet	  over	  alle	  mail	  adressen	  van	  leden.	  Bij	  nieuws	  op	  
korte	  termijn	  is	  het	  niet	  mogelijk	  om	  alle	  leden	  te	  
bereiken.	  	  Een	  verzoek	  aan	  de	  leden	  om	  email	  
adressen	  door	  te	  geven	  of	  bij	  veranderingen	  het	  
juiste	  adres	  door	  te	  geven	  aan	  arling1@hetnet.nl	  	  
4.4	  Huldigen	  jubilarissen.	  Een	  mooie	  gewoonte	  om	  
trouwe	  leden	  te	  huldigen.	  In	  de	  maand	  april/mei	  
2015	  werden	  gehuldigd:	  50	  jaar	  lid	  H.	  de	  Vries-‐
Heuving	  uit	  Borger,	  25	  jaar	  lid	  S.H.	  Vriezema	  uit	  
Nieuw-‐Buinen,	  25	  jaar	  lid	  Geert	  Warrink	  uit	  Valthe	  
en	  25	  jaar	  lid	  Erwin	  Olij	  uit	  2e	  Exloermond.	  De	  
jubilarissen	  worden	  door	  bestuursleden	  thuis	  
bezocht	  en	  worden	  gehuldigd	  met	  een	  boeket	  	  
bloemen	  en	  de	  speld	  .	  Aan	  de	  keukentafel	  ontstaan	  
dan	  vaak	  mooie	  gesprekken.	  
Contacten	  met	  Fractie	  en	  Gewest.	  
Leden	  van	  het	  bestuur	  bezoeken	  zoveel	  mogelijk	  de	  
fractie-‐	  en	  raadsvergaderingen,	  evenals	  de	  
gewestelijke	  vergaderingen.	  Het	  bestuur	  onderhoudt	  
de	  contacten	  met	  de	  fractie	  door	  eens	  per	  jaar	  een	  
evaluatiegesprek	  te	  hebben.	  Op	  afroep	  is	  de	  
fractievoorzitter	  aanwezig	  bij	  de	  
bestuursvergaderingen.	  De	  vaste	  vertegenwoordiger	  
van	  de	  fractie,	  Kees	  Vos,	  is	  aanwezig	  bij	  de	  
bestuursvergaderingen	  om	  verslag	  te	  doen	  van	  de	  
fractie-‐	  en	  raadsvergaderingen.	  Albert	  Hoven	  en	  
Annelies	  Arling	  zijn	  als	  contactpersoon	  van	  het	  
bestuur	  aanwezig	  bij	  de	  fractievergaderingen.	  Er	  
vindt	  uitwisseling	  van	  verslagen	  plaats.	  
Contacten	  met	  Landelijke	  PvdA.	  
Afgevaardigde	  Menno	  Hilverts	  bezoekt	  het	  congres	  
en	  is	  afgevaardigde	  voor	  de	  politieke	  ledenraad.	  Hij	  
leest	  zich	  in	  de	  onderwerpen	  in,	  bereidt	  moties	  voor	  
en	  brengt	  verslag	  uit	  aan	  het	  bestuur.	  
Contacten	  met	  andere	  afdelingen.	  
De	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  heeft	  sinds	  maart	  2015	  
contacten	  met	  de	  PvdA	  afd.	  Stadskanaal,	  
Bellingwedde,	  Vlagtwedde.	  Grensoverschrijdend	  is	  
gezamenlijk	  de	  1	  mei,	  Dag	  van	  de	  Arbeid,	  
georganiseerd.	  In	  zaal	  De	  Gelegenheid	  in	  
Musselkanaal	  waren	  80	  personen	  aanwezig.	  
Sprekers	  waren	  Lilianne	  Ploumen	  en	  Siepie	  de	  Jong.	  
Muzikale	  medewerking	  werd	  verleend	  door	  
liedjeszanger	  Edwin	  de	  Vries.	  	  Jubilarissen	  van	  de	  
afdeling	  Vlagtwedde	  werden	  gehuldigd.	  	  
	  
	  Annelies	  Arling,	  secr.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  februari	  2016	  
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Werkplan	  2016	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  
Het	  jaar	  zal	  een	  tussenjaar	  zijn	  zonder	  verkiezingen.	  	  
We	  gaan	  ons	  lokaal	  richten	  op	  de	  verdere	  uitbouw	  van	  de	  oppositie	  en	  landelijk	  weer	  vertrouwen	  terugwinnen.	  
In	  het	  gewest	  zullen	  we	  meedoen	  met	  die	  activiteiten	  die	  we	  kunnen	  bemensen	  en	  van	  belang	  zijn	  voor	  onze	  	  
afdeling.	  

De	  reguliere	  activiteiten	  zullen	  bestaan	  uit	  de	  	  
- Bestuursvergadering	  die	  10	  keer	  per	  jaar	  plaatsvinden	  
- De	  Jaarlijkse	  ledenvergadering	  
- Bezoek	  aan	  ledenraad	  en	  landelijke	  congressen	  door	  de	  congresafgevaardigde	  
- Strategisch	  beraad	  waarin	  bestuur	  en	  fractie	  de	  koers	  bespreken,(januari	  2016)	  	  
- Evaluatiegesprekken	  met	  de	  fractievoorzitter	  
- Bijwonen	  van	  gewestelijke	  vergaderingen	  

Contact	  met	  de	  leden,	  kiezers	  en	  belangstellenden	  
- We	  gaan	  van	  start	  met	  ons	  kiezerspanel	  
- We	  organiseren	  een	  fietstocht	  langs,	  de	  voor	  de	  gemeente,	  belangrijke	  punten	  
- We	  doen	  mee	  aan	  een	  van	  de	  NL-‐Doet	  acties	  in	  de	  gemeente	  
- We	  gaan	  ons	  in	  de	  pers	  beter	  en	  uitgebreider	  verantwoorden	  voor	  de	  keuze’s	  die	  we	  maken	  en	  de	  acties	  

die	  we	  inzetten	  
- We	  organiseren	  samen	  de	  1	  mei	  viering	  met	  afdelingen	  in	  de	  regio	  
- We	  organiseren	  de	  verkiezing	  van	  vrijwilliger	  van	  het	  jaar	  2016	  

Aandachtspunten.	  
Voor	  2016	  staan	  de	  glasvezel,	  de	  positie	  van	  statushouders	  en	  vluchtelingen	  en	  de	  kwaliteit	  van	  het	  	  
gemeentelijk	  apparaat	  als	  inhoudelijke	  aandachtspunten	  op	  de	  agenda.	  

Het	  ombudsteam.	  	  
- Ondersteuning	  in	  de	  telefoonkosten	  

Op	  naar	  de	  volgende	  verkiezingen.	  
We	  starten	  in	  2016	  met	  scouting	  voor	  de	  volgende	  verkiezingen.	  Daarnaast	  starten	  we	  de	  campagne	  op,	  gericht	  	  
op	  een	  winst	  bij	  de	  volgende	  raadsverkiezingen	  en	  terugwinnen	  van	  vertrouwen	  voor	  de	  2e	  Kamerverkiezingen.	  

Op	  basis	  van	  het	  bovenstaande	  werkplan	  in	  combinatie	  met	  de	  huidige	  financiële	  situatie	  is	  de	  begroting	  2016	  
samengesteld.	  
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	  	  	  	  	  	  PvdA	  werkbijeenkomst,	  zie	  artikel	  verderop	  in	  dit	  blad	  
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Jaaroverzicht	  Fractie	  2015:	  
	  
Het	  eerste	  volledige	  jaar	  oppositie	  
	  
In	  2015	  hebben	  we	  als	  fractie	  een	  volledig	  jaar	  
oppositie	  gedraaid.	  De	  fractie	  dat	  is	  in	  alfabetische	  
volgorde:	  	  

Jenine	  Bijker	  
Marjoleine	  Schoevers	  	  
Kees	  Vos	  	  
Henk	  Zwiep	  

De	  fractie	  wordt	  daarbij,	  ook	  in	  alfabetische	  
volgorde,	  ondersteund	  door	  Jan	  Feiken	  en	  Frits	  Klein	  
Langenhorst.	  	  
Jan	  en	  Frits	  nemen	  allebei	  (niet	  tegelijk	  overigens)	  	  
deel	  aan	  de	  oriënterende	  raadsbijeenkomsten.	  

We	  hebben	  in	  2015	  16	  reguliere	  
fractievergaderingen	  belegd,	  in	  principe	  de	  
maandagen	  voorafgaand	  aan	  de	  
raadsvergaderingen.	  Naast	  de	  fractie-‐	  en	  
raadsvergaderingen	  hebben	  de	  fractieleden	  en	  
fractieassistenten	  informatieavonden,	  
bijeenkomsten	  met	  burgers	  en	  instellingen	  
bijgewoond,	  maar	  ook	  kennisverrijkende	  
bijeenkomsten	  met	  externen	  over	  inhoudelijke	  	  
onderwerpen.	  	  

In	  2015	  hebben	  we	  steeds	  meer	  onze	  rol	  als	  
oppositie	  partij	  opgepakt.	  Daarvoor	  zijn	  we	  als	  
fractie	  ook	  een	  aantal	  keren	  een	  middag	  “de	  hei	  op	  
geweest”,	  om	  met	  elkaar	  onze	  rol,	  strategie	  en	  
opstelling	  te	  bespreken.	  Tot	  de	  verkiezingen	  2014	  
hebben	  we	  alleen	  de	  bestuurdersrol	  gekend,	  
intussen	  kennen	  we	  ook	  de	  ins	  en	  outs	  van	  de	  
oppositie	  rol.	  Benutten	  we	  die	  tot	  nu	  toe	  ten	  volle?	  
Nee,	  dat	  kan	  nog	  wel	  iets	  scherper.	  Maar	  	  
tegelijkertijd	  groeien	  we	  daar	  wel	  in.	  	  

Het	  secretariaat	  van	  de	  fractie	  is	  gedurende	  het	  
gehele	  jaar	  verzorgd	  door	  de	  familie	  Bijker.	  Jenine	  
vervult	  het	  secretariaat	  en	  bij	  afwezigheid	  van	  
Jenine	  pakt	  Henk	  deze	  rol	  over.	  Kees	  Vos	  is	  onze	  
penningmeester	  en	  onze	  schakel	  tussen	  de	  fractie	  	  
en	  het	  bestuur.	  	  

Vanuit	  de	  verbindingen	  met	  de	  provincie	  heeft	  eerst	  
Roelie	  Goettsch	  en	  later	  Henrikus	  Loof	  als	  lid	  van	  de	  
Provinciale	  Staten	  een	  aantal	  keren	  onze	  	  
vergadering	  bijgewoond.	  	  

Namens	  het	  bestuur	  bezoeken	  Annelies	  Arling,	  
Albert	  Hoven	  en	  Henk	  Bijker	  zeer	  regelmatig	  de	  	  
fractie	  vergaderingen.	  	  

Het	  jaar	  2015	  stond	  inhoudelijk	  vooral	  in	  het	  teken	  
van	  Duurzame	  energie	  of	  zo	  u	  wilt	  Windmolens,	  de	  
drie	  decentralisaties,	  de	  komst	  van	  een	  AZC	  en	  
achter	  de	  schermen	  een	  verdieping	  op	  de	  toekomst	  
van	  de	  N-‐34.	  Verder	  kwam	  handhaving	  in	  	  
verschillende	  vormen	  regelmatig	  langs.	  	  

Dat	  is	  natuurlijk	  lang	  geen	  volledige	  opsomming	  van	  
alle	  zaken	  waar	  we	  ons	  mee	  bezig	  hebben	  
gehouden,	  maar	  wel	  de	  onderwerpen	  die	  bij	  mij	  het	  	  
meest	  scherp	  op	  het	  netvlies	  staan.	  

Het	  belangrijkste,	  inbreng	  van	  onze	  partij,	  wordt	  
door	  het	  college	  en	  andere	  leden	  van	  de	  raad	  
serieus	  genomen.	  Moties	  en	  aanbevelingen	  die	  we	  
doen	  worden	  of	  op	  voorhand	  door	  het	  college	  
overgenomen	  of	  verkrijgen	  steun	  van	  de	  overige	  
leden	  van	  de	  raad.	  Dat	  geeft	  voor	  mij	  aan	  dat	  we	  
inhoudelijk	  op	  de	  goede	  wijze	  bezig	  zijn.	  Dat	  komt	  
zeker	  ook	  door	  de	  deskundigheid	  die	  we	  binnen	  
onze	  fractie	  hebben.	  Op	  alle	  deelterreinen	  kennen	  
we	  onze	  eigen	  deskundigheid.	  Daar	  tel	  ik	  dan	  
vervolgens	  bij	  op	  dat	  we	  in	  staat	  zijn	  om	  op	  een	  
goede	  wijze	  met	  zijn	  zessen	  samen	  te	  werken	  
waardoor	  we	  voor	  de	  kiezer	  het	  geluid	  van	  de	  PvdA	  
kunnen	  laten	  horen.	  Uiteindelijk	  doen	  we	  het	  voor	  
onze	  kiezers.	  En	  zoals	  we	  beloofd	  hebben	  in	  ons	  
verkiezingsprogramma,	  willen	  we	  vooral	  “GEWOON	  	  
DOEN!”	  

Kortom:	  
In	  het	  tweede	  jaar	  in	  de	  oppositie	  hebben	  we	  ons	  
rol	  steeds	  beter	  gevonden,	  we	  zijn	  in	  staat	  om	  op	  te	  
komen	  voor	  de	  belangen	  van	  onze	  kiezer,	  er	  wordt	  
naar	  ons	  geluisterd	  en	  last	  but	  not	  least:	  we	  hebben	  
er	  lol	  in	  om	  onze	  politieke	  keuzes	  duidelijk	  naar	  
voren	  te	  brengen.	  Het	  komende	  jaar	  kan	  dan	  ook	  
weer	  van	  ons	  worden	  verwacht	  dat	  wij	  het	  	  
“GEWOON	  DOEN!”	  Uiteindelijk	  willen	  we	  niets	  
liever.	  
	  
Henk	  Zwiep	  
Fractievoorzitter	  PvdA	  
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Verslag	  campagnecommissie	  voorjaar	  2016	  
	  

In	  het	  verslag	  van	  vorig	  jaar	  was	  de	  campagne	  van	  
de	  verkiezingen	  van	  de	  Provinciale	  staten	  nog	  mee	  
genomen.	  Dat	  betekent	  dat	  we	  met	  een	  
verkiezingsloos	  jaar	  te	  maken	  hadden.	  
Na	  de	  Provinciale	  statenverkiezingen	  moesten	  eerst	  
de	  wonden	  worden	  gelikt.	  Van	  12	  zetels	  terug	  naar	  
7	  en	  net	  niet	  de	  grootste	  partij	  meer	  (ongeveer	  300	  
stemmen	  verschil	  met	  de	  VVD).	  Na	  de	  
onderhandelingen	  zijn	  we	  toch	  weer	  in	  het	  college	  
gekomen,	  samen	  met	  VVD,	  CDA	  EN	  CU,	  maar	  wel	  
met	  1	  gedeputeerde	  minder.	  De	  onderhandelingen	  
hebben	  ongeveer	  tot	  de	  zomer	  geduurd.	  Ard	  van	  
der	  Tuuk	  is	  weer	  gedeputeerde	  en	  heeft	  oa	  
financiën	  en	  cultuur.	  Dit	  is	  strategisch	  een	  goede	  
positie,	  want	  door	  zijn	  portefeuille	  financiën	  heeft	  
hij	  invloed	  op	  alle	  overige	  portefeuilles.	  	  
Na	  de	  zomervakantie	  is	  er	  geprobeerd	  om	  de	  
campagnecommissie	  bij	  elkaar	  te	  krijgen.	  Dit	  is	  om	  
verschillende	  redenen	  niet	  door	  gegaan.	  
Toch	  is	  er	  vanuit	  het	  bestuur	  diverse	  keren	  
aangegeven	  om	  met	  een	  doorlopende	  campagne	  
bezig	  te	  zijn.	  	  
	  

	  
	  
Vanuit	  het	  partijbureau	  is	  er	  gestart	  met	  van	  
Waarde.	  Dit	  is	  een	  plan	  om	  de	  leegloop	  van	  de	  PvdA	  
tegen	  te	  gaan,	  maar	  vooral	  ook	  om	  in	  contact	  te	  

komen	  met	  de	  bevolking.	  We	  hebben	  in	  de	  fractie	  
hiervoor	  afgelopen	  januari	  de	  eerste	  stappen	  gezet.	  
Als	  fractieleden	  en	  assistent-‐fractieleden	  hebben	  we	  
de	  gemeente	  verdeeld	  in	  voor	  ieder	  natuurlijke	  en	  
behapbare	  gebieden.	  Ieder	  neemt	  zijn	  eigen	  stuk	  
met	  ondersteuning	  van	  iemand	  anders.	  Dat	  kan	  een	  
bestuurslid	  zijn,	  een	  ander	  fractielid,	  of	  één	  van	  de	  
leden.	  We	  zoeken	  contact	  met	  
belangengroeperingen	  binnen	  het	  gebied	  en	  nemen	  
mee	  naar	  de	  fractie	  wat	  daar	  speelt.	  Na	  eventuele	  
interventie	  wordt	  er	  dan	  teruggekoppeld	  naar	  de	  
belangengroepering.	  Dit	  is	  de	  grote	  lijn	  die	  uitgezet	  
gaat	  worden.	  In	  april	  zal	  de	  fractie	  hiermee	  verder	  
gaan	  en	  hier	  training	  voor	  volgen.	  
In	  ditzelfde	  kader	  zit	  ik	  sinds	  begin	  februari	  in	  de	  
Drentse	  Rode	  Cloud.	  Een	  groep	  rode	  Drenten,	  
samengesteld	  vanuit	  de	  2e	  kamer,	  de	  Provincie	  en	  
de	  afdelingen,	  die	  samen	  verder	  borduren	  op	  het	  
document	  van	  Waarde.	  De	  groep	  zal	  gaande	  het	  
proces	  veranderen	  van	  samenstelling,	  maar	  een	  
eerste	  aanzet	  is	  er.	  
	  
Vanaf	  januari	  2016	  is	  er	  ook	  in	  Oost-‐Groningen	  een	  
task-‐force	  ontstaan	  vanuit	  het	  akkoord	  van	  
Westerlee.	  Hierin	  zitten	  statenleden	  en	  raadsleden	  
uit	  de	  provincie	  Groningen.	  In	  de	  zijlijn	  doen	  ook	  de	  
Groninger	  kamerleden	  mee.	  Zij	  delen	  alle	  
initiatieven	  met	  elkaar.	  Moties	  e.d.	  worden	  gedeeld.	  	  
Samen	  het	  wiel	  uitvinden	  is	  beter	  dan	  ieder	  alleen.	  
Omdat	  wij	  in	  het	  Wedekagebied	  vallen,	  hebben	  wij	  
ook	  hierin	  een	  rol.	  	  
Een	  verkiezingsarme	  tijd,	  maar	  stilzitten	  is	  er	  niet	  
bij.	  We	  moeten,	  maar	  gaan	  ook,	  het	  contact	  met	  de	  
burger	  herstellen.	  Daar	  ligt	  onze	  taak	  als	  PvdA.	  
Opkomen	  voor	  diegenen	  die	  het	  nodig	  hebben.	  En	  
dat	  doen	  we	  samen.	  
	  
Jan	  Feiken	  
Campagnecoördinator	  
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Ombudsteam	  	  	  	  	  	  Jaarverslag	  	  2015	  	  
Omdat	  we	  in	  2014	  nauwelijks	  aanvragen	  om	  hulp	  of	  ondersteuning	  hadden	  gekregen	  is	  in	  overleg	  met	  het	  
bestuur	  besloten	  om	  in	  het	  begin	  van	  2015	  d.m.v.	  artikelen	  in	  de	  krant	  het	  ombudsteam	  nog	  eens	  extra	  onder	  
de	  aandacht	  van	  de	  mensen	  te	  brengen.	  Hierbij	  zou	  ook	  nadrukkelijk	  worden	  aangegeven	  dat	  men	  ook	  met	  
vragen	  en	  problemen	  	  betreffende	  de	  nieuwe	  WMO	  een	  beroep	  op	  ons	  kon	  doen.	  Van	  de	  verwachtte	  
belangstelling	  is	  echter	  niets	  gebleken.	  Wel	  hebben	  we	  een	  vraag	  van	  het	  sociaal	  team	  Borger-‐Odoorn	  
gekregen	  om	  iemand	  te	  helpen	  met	  zijn	  belastingpapieren.	  Toen	  we	  hierop	  reageerden	  bleek	  de	  persoon	  al	  
hulp	  te	  hebben.	  
Tenslotte	  hebben	  we	  nog	  meegedaan	  aan	  een	  tevredenheidsonderzoek.	  

Harm	  Bos	  
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PvdA	  Congres	  13	  februari	  2016,	  	  
actuele	  motie	  Afd.	  Borger-‐Odoorn	  aangehouden	  
	  
Motie	  “Stop	  verborgen	  toekomstige	  
pensioenarmoede	  als	  gevolg	  van	  werkloosheid”,	  
aangehouden!	  
Per	  1	  januari	  2011	  werd	  de	  instroom	  van	  
werklozen	  in	  de	  FVP-‐bijdrageregeling	  waarbij	  de	  
pensioenopbouw	  werd	  voortgezet	  als	  je	  aan	  de	  
voorwaarden	  voldeed,	  definitief	  beëindigd;	  het	  
geld	  was	  domweg	  op.	  
Nu	  een	  werkloze	  werknemer	  geen	  gebruik	  meer	  
kan	  maken	  van	  het	  FVP,	  moet	  er	  op	  een	  andere	  
wijze	  voor	  de	  opbouw	  van	  zijn	  
oudedagsvoorziening	  worden	  gezorgd.	  Dit	  is	  
financieel	  door	  werkloze	  zelf	  uiteraard	  vaak	  
onmogelijk,	  daar	  bij	  een	  lager	  inkomen	  de	  vaste	  
kosten	  gewoon	  doorlopen	  en	  deze	  toch	  betaald	  
moeten	  worden.	  Het	  maken	  van	  schulden	  
daarvoor,	  is	  natuurlijk	  geen	  optie.	  	  
Door	  de	  pensioenbreuk	  zullen	  deze	  mensen	  dus	  
nog	  een	  keer	  financieel	  gestraft	  worden	  wanneer	  
zij	  de	  pensioengerechtigde	  leeftijd	  hebben	  bereikt,	  
daar	  zij	  met	  een	  veel	  lager	  pensioen	  worden	  
geconfronteerd	  als	  waar	  zij	  op	  gerekend	  hadden;	  
immers	  de	  mensen	  weten	  vaak	  niet	  eens	  of	  staan	  
er	  niet	  bij	  stil	  dat	  hun	  pensioen	  niet	  meer	  wordt	  
opgebouwd	  tijdens	  hun	  werkloosheid	  en	  als	  ze	  dat	  
al	  wel	  weten,	  kunnen	  ze	  niet	  overzien	  wat	  dat	  t.z.t.	  
voor	  hen	  betekent.	  	  
Eén	  jaar	  werkloos	  zijn	  (aaneengesloten	  of	  als	  een	  
optelling	  van	  een	  aantal	  periodes)	  betekent	  dat	  er	  
ca.	  2%	  niet	  is	  opgebouwd,	  en	  dit	  percentage	  moet	  
nu	  eenmaal	  gedurende	  40	  dienstjaren	  worden	  
geïnvesteerd	  om	  op	  de	  pensioengerechtigde	  
leeftijd	  jaarlijks	  ca.	  70%	  van	  je	  gemiddeld	  verdiend	  
loon	  uitgekeerd	  te	  kunnen	  krijgen.	  	  
Voor	  de	  maatschappij	  betekent	  het	  dat	  met	  name	  
in	  tijden	  van	  een	  laag	  economische	  bedrijvigheid	  er	  
op	  termijn	  steeds	  een	  vijver	  van	  armlastigen	  wordt	  
gecreëerd	  en	  dat	  de	  kosten	  daarvan	  om	  deze	  t.z.t.	  
te	  compenseren,	  aanzienlijk	  hoger	  zullen	  zijn	  in	  
vergelijking	  met	  de	  kosten	  als	  reeds	  nu	  collectief	  
en	  structureel	  aan	  een	  financiële	  voorziening	  zou	  
worden	  gewerkt.	  Immers	  het	  niet	  ingelegde	  geld	  
heeft	  niet	  kunnen	  renderen	  via	  beleggingen	  om	  
nog	  maar	  te	  zwijgen	  van	  de	  kosten	  welke	  sociale	  
uitsluiting	  met	  zich	  meebrengt	  als	  gevolg	  van	  een	  
t.z.t.	  te	  laag	  inkomen	  (AOW	  +	  klein	  aanvullend	  	  
pensioen).	  

Het	  is	  dan	  ook	  nog	  steeds	  van	  groot	  belang	  voor	  
werknemers	  dat	  de	  pensioenopbouw	  tijdens	  
werkloosheid	  wordt	  voortgezet,	  aangezien	  zeker	  
de	  lagere-‐inkomensgroepen,	  veelal	  zijn	  dat	  tevens	  
de	  lager	  opgeleiden,	  niet	  in	  staat	  zullen	  zijn	  de	  

pensioenopbouw	  tijdens	  hun	  periode	  in	  de	  WW	  
maar	  ook	  later	  niet,	  het	  buiten	  hun	  schuld	  
ontstane	  gat	  alsnog	  voor	  eigen	  rekening	  af	  te	  	  
dekken.	  

Investeren	  nu,	  is	  m.i.	  dan	  ook	  besparen	  later.	  	  

Tot	  nu	  toe	  hebben	  de	  sociaal	  partners	  (werkgevers	  
en	  werknemers),	  zij	  gaan	  over	  het	  pensioen,	  zich	  te	  
weinig	  gelegen	  laten	  liggen	  aan	  het	  regelen	  van	  de	  
pensioenopbouw	  tijdens	  werkloosheid.	  Dit	  konden	  
zij	  doen	  omdat	  voor	  veel	  van	  de	  werkende	  
werknemers	  het	  pensioen	  wordt	  ervaren	  als	  ‘een	  
ver	  van	  mijn	  bed	  show	  ‘,	  zij	  en	  niet	  de	  
gepensioneerden	  wordt	  gevraagd	  hun	  goedkeuring	  
te	  geven	  aan	  een	  cao-‐onderhandelingsresultaat,	  en	  
er	  bij	  de	  werkenden	  geen	  daadwerkelijke	  
solidariteit	  bestaat	  met	  de	  uitkeringsgerechten	  (die	  
stopt	  bij	  hun	  portemonnee)	  c.q.	  leiderschap	  in	  
deze	  bij	  de	  vakbonden	  helaas	  ontbreekt	  en	  niet	  
onbelangrijk:	  De	  gepensioneerden	  geen	  echte	  vuist	  
kunnen	  maken	  door	  het	  ontberen	  van	  een	  
adequaat	  pressiemiddel.	  
Namens	  de	  PvdA	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  is	  op	  de	  
Politieke	  Ledenraad	  van	  8	  mei	  2014	  voor	  het	  eerst	  
een	  motie	  ingestuurd	  waarin	  de	  PvdA	  Tweede	  
Kamerfractie	  werd	  gevraagd	  een	  oproep	  te	  doen	  
aan	  de	  sociale	  partners	  om	  uit	  de	  beschikbare	  
loonruimte	  een	  fonds	  te	  organiseren	  met	  een	  
faciliterende	  en	  stimulerende	  rol	  van	  de	  overheid.	  	  
Het	  Partijbestuur	  deed	  destijds	  de	  volgende	  
toezeggingen	  na	  en	  in	  overleg	  tussen	  Martijn	  van	  
Dam,	  staatssecretaris	  Jetta	  Klijnsma	  en	  Roos	  
Vermeij:	  
a.	  	  De	  gevolgen	  van	  het	  niet	  opbouwen	  van	  het	  
pensioen	  tijdens	  werkloosheid	  nu	  in	  kaart	  te	  
brengen,	  
b.	  	  Het	  feit	  dat	  de	  pensioenopbouw	  tijdens	  
werkloosheid	  niet	  worden	  opgebouwd,	  breed	  
wordt	  gecommuniceerd	  naar	  de	  bevolking	  om	  
onwetendheid	  dienaangaande	  te	  voorkomen,	  
c.	  	  Op	  basis	  van	  de	  uitkomsten	  van	  het	  onderzoek,	  
scenario’s	  te	  verkennen	  die	  toekomstige	  armoede	  
als	  gevolg	  van	  onvoldoende	  pensioenopbouw	  door	  	  
werkloosheid	  voorkomen.	  

Bijna	  2	  jaar	  later	  is	  er	  door	  de	  Tweede	  
Kamerfractie	  weinig	  van	  de	  toezeggingen	  ingelost.	  	  
Omdat	  sindsdien	  het	  aantal	  mensen	  dat	  ooit	  zal	  
worden	  geconfronteerd	  met	  de	  gevolgen	  van	  het	  
niet	  opbouwen	  van	  de	  pensioenopbouw	  tijdens	  
werkloosheid	  niet	  echt	  significant	  is	  afgenomen,	  
wordt	  het	  onderwerp	  alleen	  maar	  actueler	  en	  
actueler.	  Het	  aantal	  werklozen	  is	  immers	  qua	  
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omvang	  nog	  steeds	  buitengewoon	  groot	  en	  te	  
groot	  maar	  ook	  is	  het	  bijna	  een	  
vanzelfsprekendheid	  geworden	  dat	  er	  niet	  wordt	  
geïndexeerd	  (treft	  ook	  de	  werkenden)	  en	  dat	  het	  
bijna	  normaal	  zou	  kunnen	  worden	  dat	  gekort	  
wordt.	  Des	  te	  meer	  is	  het	  dan	  ook	  van	  de	  zotte	  dat	  
van	  mensen	  die	  werkloos	  zijn	  het	  pensioen	  nog	  
steeds	  niet	  weer	  opgebouwd	  wordt.	  Bovendien,	  
het	  niet	  nakomen	  van	  afspraken	  schaadt	  het	  
vertrouwen	  in	  de	  ledendemocratie	  binnen	  de	  
gelederen	  van	  de	  PvdA	  in	  het	  algemeen	  en	  die	  in	  	  
politici	  in	  het	  bijzonder.	  

Op	  het	  recent	  gehouden	  PvdA	  Congres	  in	  de	  
Rijtuigenloods	  te	  Amersfoort	  kon	  een	  vergelijkbare	  
actuele	  motie	  dan	  ook	  niet	  uitblijven,	  en	  dat	  is	  dan	  

ook	  op	  8	  februari	  gebeurd.	  
In	  eerste	  instantie	  werd	  de	  motie	  door	  het	  Partij	  
Bestuur	  afgewezen	  echter	  de	  argumenten	  waren	  	  
verre	  van	  overtuigend.	  

Na	  kortstondige	  twijfeling	  heb	  ik	  alsnog	  een	  
tegenreactie	  gegeven	  door	  gebruik	  te	  maken	  van	  
het	  spreekrecht	  waarbij	  ik	  heb	  aangegeven	  dat	  de	  
oude	  afspraken	  gestand	  moeten	  worden	  gedaan	  
en	  er	  tevens	  een	  onderzoek	  dient	  te	  worden	  
gestart	  onder	  de	  (werkloze)	  werknemers	  over	  de	  
onwetendheid	  van	  het	  niet	  opbouwen	  van	  
pensioen	  tijdens	  WW.	  Uiteindelijk	  heeft	  dit	  ertoe	  
geleid	  dat	  op	  verzoek	  van	  het	  Partij	  Bestuur	  en	  met	  
instemming	  van	  Tweede	  Kamerlid	  Roos	  Vermeij,	  
de	  motie	  is	  aangehouden	  	  

	  
Voor	  meer	  details,	  zie:	  
http://www.nieuwbuinensociaal.nl/pvda/landelijk/220-‐motie-‐stop-‐verborgen-‐toekomstige-‐pensioenopbouw-‐
als-‐gevolg-‐van-‐werkloosheid-‐aangehouden	  
	  
Menno	  Hilverts	  
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Kees	  Dekkinga	  Fonds	  in	  2015:	  	  	  
Zorgen	  om	  schulden,	  	  Schulden	  door	  zorg	  
	  
Het	  Kees	  Dekkinga	  Fonds,	  het	  minimafonds	  in	  de	  
gemeente	  Borger-‐Odoorn,	  heeft	  ook	  in	  2015	  weer	  
een	  groot	  aantal	  inwoners	  van	  de	  gemeente	  
Borger-‐Odoorn	  kunnen	  helpen.	  In	  totaal	  werden	  
bijna	  20	  aanvragen	  positief	  beoordeeld.	  Daarmee	  
is	  het	  aantal	  aanvragen	  licht	  gestegen	  ten	  opzichte	  
van	  2014.	  
Het	  bestuur	  maakt	  zich	  zorgen	  over	  het	  stijgend	  
aantal	  mensen	  in	  de	  schuldsanering	  in	  de	  
gemeente	  Borger-‐Odoorn.	  Steeds	  vaker	  hebben	  
inwoners	  financiële	  problemen	  terwijl	  ze	  in	  de	  
schuldsanering	  zitten.	  Daarnaast	  maakt	  het	  
bestuur	  zich	  grote	  zorgen	  over	  het	  aantal	  mensen	  
dat	  in	  de	  problemen	  komt	  door	  zorgkosten.	  Een	  
steeds	  groter	  aantal	  mensen	  heeft	  moeite	  om	  de	  
kosten	  voor	  de	  zorg	  op	  te	  brengen.	  Het	  gaat	  dan	  
om	  eigen	  bijdrages,	  maar	  ook	  om	  zorgkosten	  die	  
niet	  onder	  de	  basisverzekering	  vallen.	  In	  2015	  had	  
ongeveer	  de	  helft	  van	  de	  aanvragen	  	  te	  maken	  met	  
zorgkosten.	  
Het	  bestuur	  hoopt	  dat	  de	  eigen	  bijdrages	  in	  de	  zorg	  
snel	  wijzigen.	  	  
Noodfonds	  
Het	  fonds	  is	  er	  voor	  inwoners	  die	  voor	  een	  
noodzakelijk	  uitgave	  komen	  te	  staan,	  dit	  niet	  zelf	  

kunnen	  betalen	  en	  waarvoor	  geen	  andere	  
oplossing	  is.	  Het	  Kees	  Dekkinga	  Fonds	  geeft	  geen	  
geld,	  maar	  betaalt	  bijvoorbeeld	  rechtstreeks	  een	  
rekening	  of	  zorgt	  dat	  er	  een	  wasmachine	  wordt	  
geleverd.	  Zo	  komt	  het	  geld	  altijd	  terecht	  waar	  het	  
terecht	  moet	  komen.	  	  
Grote	  dank	  aan	  Specsavers	  Stadskanaal	  
Aangezien	  het	  Kees	  Dekkinga	  Fonds	  geen	  subsidie	  
krijgt	  en	  daarmee	  afhankelijk	  is	  van	  donaties	  en	  
acties,	  was	  de	  actie	  van	  Specsavers	  Stadskanaal	  
een	  groot	  geschenk.	  Specsavers	  Stadskanaal	  
schonk	  begin	  2015	  een	  bedrag	  van	  ruim	  €	  2.000	  
aan	  het	  Kees	  Dekkinga	  Fonds.	  Het	  bestuur	  is	  daar	  
dan	  ook	  zeer	  dankbaar	  voor.	  
Mocht	  u	  ook	  een	  bijdrage	  willen	  leveren	  dan	  kunt	  
u	  deze	  overmaken	  op	  rekening	  
NL98RABO01403.75.430	  ten	  name	  van	  St.	  Kees	  	  
Dekkinga	  Fonds.	  	  

Bestuur	  stichting	  Kees	  Dekkinga	  Fonds,	  
Peter	  Zwiers	  (voorzitter)	  
Peter	  Koops	  (penningmeester)	  
Linda	  Baas	  (secretaris)	  
Martijn	  Haddering	  (algemeen	  bestuurslid)	  

Peter	  Zwiers
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PvdA	  Werkbijeenkomst	  	  
van	  Bestuur,	  Fractie	  en	  Actieve	  Leden	  
	  

	  
	  
Op	  vrijdag	  22	  januari	  j.l.	  bogen	  bestuur,	  fractie	  en	  leden	  van	  de	  afdeling	  zich	  over	  een	  aantal	  actuele	  zaken	  n.l.	  
campagne,	  scouting,	  communicatie,	  pr	  en	  politieke	  items	  2016.	  Na	  een	  inleiding	  gingen	  de	  leden	  in	  groepen	  
uiteen	  om	  vervolgens	  n.a.v.	  een	  aantal	  vragen	  over	  het	  onderwerp	  te	  praten.	  Elke	  kwartier	  werd	  er	  een	  groep	  
opgeschoven.	  Zo	  kwamen	  alle	  onderwerpen	  langs.	  Er	  werd	  verslag	  gedaan	  waarna	  er	  conclusies	  werden	  
getrokken	  en	  concrete	  plannen	  werden	  gemaakt.	  In	  de	  volgende	  vergaderingen	  zal	  het	  bestuur	  de	  conclusies	  
verder	  uitwerken.	  	  
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Windmolens	  ja	  of	  nee	  en	  bij	  ja	  hoeveel	  
	  
Het	  is	  alweer	  de	  tijd	  van	  de	  windmolens.	  Eind	  deze	  
week	  wil	  Minister	  Henk	  Kamp	  zijn	  besluit	  kenbaar	  
maken	  over	  het	  plaatsen	  van	  windmolens	  in	  het	  
Mondengebied.	  Op	  het	  moment	  dat	  u	  dit	  leest	  
weet	  u	  wat	  de	  Minister	  heeft	  besloten.	  Ik	  ben	  op	  
dit	  moment	  zeer	  benieuwd.	  Richting	  onze	  partij	  in	  
Den	  Haag	  heb	  ik	  meerdere	  malen	  aangegeven	  dat	  
het	  plaatsen	  van	  windmolens	  in	  onze	  gemeente	  
misschien	  wel	  kan,	  maar	  zeker	  niet	  in	  de	  grote	  
getallen	  zoals	  dat	  tot	  nu	  toe	  voorligt.	  Met	  de	  
woordvoerder	  over	  wind	  heb	  ik	  gesproken	  en	  ook	  
met	  onze	  fractievoorzitter	  in	  de	  Tweede	  Kamer	  
Diederik	  Samson.	  Maar	  de	  vraag	  is	  of	  iedereen	  
horende	  doof	  is	  of	  dat	  ze	  zien	  dat	  er	  in	  dit	  gebied	  
met	  volle	  snelheid	  met	  een	  trein	  tegen	  de	  muur	  
wordt	  gereden.	  Bij	  de	  personen	  die	  de	  trein	  
kunnen	  stoppen	  of	  af	  kunnen	  laten	  slaan	  heb	  ik	  

onder	  de	  aandacht	  gebracht	  dat	  we	  in	  een	  gebied	  
wonen	  dat	  meer	  dan	  gemiddeld	  is	  geïnteresseerd	  
in	  het	  besparen	  van	  energie	  en	  het	  opwekken	  van	  
energie.	  Zowel	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn	  als	  Aa	  
en	  Hunze	  staan	  in	  de	  top	  tien	  van	  gemeenten	  waar	  
per	  inwoner	  de	  meeste	  elektriciteit	  wordt	  
opgewekt.	  Dat	  geeft	  aan	  dat	  we	  ook	  meer	  dan	  
gemiddeld	  bezig	  zijn	  met	  energie.	  Dat	  blijkt	  ook	  
nog	  eens	  uit	  de	  verschillende	  initiatieven	  die	  in	  ons	  
gebied	  plaatsvinden	  om	  te	  komen	  tot	  zonne-‐
energieparken.	  Ik	  heb	  dan	  ook	  aangegeven	  dat	  het	  
mogelijk	  moet	  zijn	  om	  wel	  de	  gewenste	  megawatts	  
in	  onze	  gemeente	  te	  realiseren,	  maar	  niet	  met	  
windmolens,	  maar	  met	  zonne-‐energie,	  
particulieren	  en	  parken.	  Het	  behoort	  tot	  de	  
mogelijkheden.	  Daarmee	  kun	  je	  als	  Rijksoverheid	  
ook	  aangeven	  dat	  je	  luistert	  naar	  de	  inwoners	  van	  
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het	  gebied	  en	  dat	  je	  het	  ernst	  neemt	  om	  te	  
participeren	  zonder	  dat	  je	  de	  opbrengst	  van	  
energie	  geweld	  aan	  doet.	  Nog	  mooier	  is	  het	  als	  ook	  
nog	  een	  verbinding	  kan	  worden	  gemaakt	  naar	  de	  
wetenschap.	  Daarom	  zijn	  ook	  gesprekken	  gevoerd	  
met	  Astron,	  de	  overkoepeling	  van	  het	  Lofar-‐traject.	  
Astron	  ziet	  door	  de	  plaatsing	  van	  windmolens	  een	  
deel	  van	  de	  investeringen	  in	  rook	  opgaan.	  En	  
daarmee	  een	  deel	  van	  haar	  opgebouwde	  imago	  
verloren	  gaan.	  Een	  imago	  dat	  ook	  andersom	  kan	  
worden	  ingezet	  door	  wel	  de	  nodige	  energie	  op	  te	  
wekken	  via	  zonne-‐energie,	  maar	  daar	  ook	  

wetenschap	  aan	  vast	  te	  koppelen.	  Daarmee	  
ontstaat	  dan	  een	  situatie	  waarin	  we	  kennis	  
opbouwen	  en	  ook	  voldoen	  aan	  onze	  landelijke	  
energie	  opdracht.	  	  
Is	  het	  bovenstaande	  een	  mooie	  droom	  voor	  mij,	  
die	  intussen	  uiteen	  is	  gespat,	  of	  gaat	  het	  realiteit	  
worden.	  Als	  u	  dit	  leest	  zijn	  we	  alweer	  een	  stap	  
verder	  en	  heeft	  Minister	  Kamp	  zijn	  volgende	  zet	  op	  
het	  schaakbord	  geplaatst.	  De	  vraag	  is	  welk	  stuk	  hij	  
heeft	  verplaatst.	  
	  
Henk	  Zwiep	  
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PvdA	  Borger-‐Odoorn	  reikt	  prijs	  uit	  	  
aan	  de	  Vrijwilliger	  van	  2015	  
	  

	  	  
	  
	  
Op	  zaterdag	  13	  februari	  werd	  de	  winnaar	  van	  de	  
verkiezing	  Vrijwilliger	  van	  2015	  in	  het	  zonnetje	  
gezet.	  Met	  een	  meerderheid	  van	  stemmen	  is	  	  Liane	  
Berghuis	  uit	  Westdorp	  	  gekozen	  tot	  vrijwilliger	  
van	  2015.	  Voorzitter	  Sylvo	  Gaastra	  sprak	  tijdens	  
zijn	  toespraak	  alle	  waardering	  uit	  voor	  het	  werk	  
dat	  Liane	  voor	  de	  gemeenschap	  doet.	  Zij	  is	  actief	  
bij	  de	  Avond4daagse	  in	  Borger;	  helpt	  op	  de	  obs	  De	  
Meander	  in	  Borger;	  is	  vrijwilliger	  in	  de	  Herik,	  bij	  de	  
voetbalvereniging	  in	  Ees,	  bij	  de	  spelweek	  in	  Borger;	  	  

	  
	  
zij	  is	  actief	  bij	  de	  toneelgroep	  van	  Westdorp	  en	  
heeft	  zitting	  in	  de	  activiteitencommissie	  van	  
Westdorp.	  Liane	  brengt	  eten	  naar	  zieke	  vrienden.	  
“Och”,	  was	  haar	  reactie,	  “waar	  je	  helpen	  kan	  daar	  
help	  je	  ;	  je	  doet	  het	  gewoon”.	  Liane	  Berghuis	  kreeg	  
een	  oorkonde	  ,	  een	  bon	  voor	  een	  etentje	  en	  
bloemen	  overhandigd.	  Zij	  mag	  zich	  het	  hele	  jaar	  de	  
meest	  gewaardeerde	  vrijwilliger	  van	  2015	  noemen.	  
Op	  de	  tweede	  plaats	  eindigde	  Leffert	  Nijboer	  uit	  
Valthe	  en	  op	  de	  derde	  plaats	  de	  Vrijwilligers	  van	  
het	  Zwembad	  in	  Valthermond.	  Voorzitter	  Gaastra	  
had	  veel	  waardering	  voor	  Leffert	  Nijboer	  en	  de	  
Vrijwilligers	  van	  het	  Zwembad	  omdat	  zij	  een	  
belangrijke	  rol	  spelen	  in	  het	  tot	  stand	  houden	  van	  
de	  sport,	  spel,	  en	  een	  belangrijke	  rol	  spelen	  bij	  
plezier	  en	  gezondheid	  van	  de	  bevolking.	  Leffert	  
Nijboer	  is	  een	  “bezige	  bij”	  die	  in	  het	  zonnetje	  gezet	  
mag	  worden,	  volgens	  de	  stemmers.	  Want	  het	  gaat	  
om	  de	  schoonmaak	  van	  kantines,	  onderhoud	  van	  
groen,	  kassa	  medewerker,	  helpen	  bij	  
rommelmarkten	  voor	  gymvereniging	  Dos,	  
verkeersregelaar	  bij	  de	  Ronde	  van	  Drenthe,	  actief	  
bestuurslid	  van	  en	  medewerker	  bij	  het	  
Dorpsvermaak	  en	  In	  het	  Gras	  in	  Valthe,	  bestuurslid	  
van	  Plaatselijk	  Belang	  en	  penningmeester	  van	  de	  
IJsvereniging	  in	  Valthe.	  Voorzitter	  Gaastra	  
benadrukte	  nog	  eens	  dat	  het	  vrijwilligerswerk	  niet	  
meer	  weg	  te	  denken	  valt	  in	  onze	  maatschappij.	  Het	  
dorp	  Valthermond	  heeft	  laten	  zien	  dat	  met	  
medewerking	  van	  velen	  een	  voorziening	  in	  het	  
dorp	  behouden	  kan	  blijven.	  Leffert	  en	  zijn	  vrouw	  
Geertje	  kregen	  bloemen	  overhandigd.	  
	  
Annelies	  Arling	  
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70	  jaar	  PvdA	  afdeling	  Exloërmonden	  
	  
	  
Het	  is	  16	  maart	  1946	  bij	  cafe	  Benus.	  Ongeveer	  75	  
tot	  80	  belangstellenden	  hebben	  zich	  verzameld	  
voor	  de	  stichtingsvergadering	  van	  de	  PvdA	  2e	  
Exloërmond	  en	  omstreken.	  Daar	  ging	  wel	  het	  een	  
en	  ander	  aan	  vooraf.	  
Ruim	  een	  maand	  eerder,	  op	  9	  februari	  1946,	  is	  
landelijk	  de	  PvdA	  opgericht.	  Het	  betekent	  het	  
einde	  van	  de	  SDAP.	  Een	  maand	  later,	  op	  9	  maart	  
1946,	  verzamelen	  zo’n	  25	  leden	  van	  de	  SDAP	  zich	  
bij	  café	  Germs	  in	  1e	  Exloërmond	  om	  over	  deze	  
overgang	  te	  spreken.	  Het	  bestuur	  is	  goed	  
vertegenwoordigd.	  Voorzitter	  Kok	  en	  de	  
bestuursleden	  De	  Boer,	  Venema	  en	  G.	  Woering	  zijn	  
aanwezig.	  Op	  het	  voorstel	  van	  Kok	  om	  de	  SDAP	  op	  
te	  laten	  gaan	  in	  de	  PvdA	  reageert	  niet	  iedereen	  
enthousiast.	  Het	  lid	  Breider	  geeft	  aan	  32	  jaar	  lid	  te	  
zijn	  geweest	  van	  de	  SDAP.	  Hij	  heeft	  zich	  afgevraagd	  
hoe	  het	  moet	  gaan	  met	  het	  socialisme.	  Toch	  is	  hij	  
voorstander	  van	  de	  PvdA.	  Hij	  ziet	  er	  heil	  in	  en	  is	  
ook	  bereid	  voor	  de	  nieuwe	  partij	  te	  strijden.	  Ottens	  
en	  Pruischer	  betreuren	  het	  dat	  de	  SDAP	  verdwijnt.	  	  
Er	  zijn	  echter	  geen	  bezwaren,	  waardoor	  de	  PvdA	  
afdeling	  Exloërmonden	  kan	  worden	  opgericht.	  
Daarmee	  wordt	  de	  SDAP	  Exloërmonden	  
ontbonden.	  Voorzitter	  Kok	  dankt	  alle	  leden	  voor	  
hun	  inzet	  voor	  de	  SDAP.	  Besloten	  wordt	  zo	  snel	  
mogelijk	  een	  stichtingsvergadering	  uit	  te	  schrijven	  
en	  huis	  aan	  huis	  een	  brief	  te	  bezorgen	  om	  dit	  
nieuws	  te	  delen.	  
Een	  maand	  later	  is	  dan	  de	  stichtingsvergadering.	  
De	  heer	  Kok	  is	  dit	  keer	  geen	  voorzitter.	  Hij	  is	  wel	  
aanwezig,	  maar	  vanwege	  een	  keelontsteking	  is	  de	  

heer	  De	  Boer	  voorzitter.	  De	  heer	  Diemer	  begint	  de	  
vergadering	  met	  een	  toelichting	  op	  de	  
totstandkoming	  van	  de	  Partij	  van	  de	  Arbeid.	  Dit	  
leidt	  tot	  enkele	  vragen	  die	  hij	  daarna	  beantwoordt.	  	  
De	  zaal	  is	  enkele	  momenten	  een	  dertigtal	  
personen	  leger.	  De	  voorzitter	  verzoekt	  iedereen	  
die	  lid	  wil	  worden	  van	  de	  Partij	  van	  de	  Arbeid	  te	  
blijven.	  Dit	  leidt	  tot	  het	  vertrek	  van	  het	  dertigtal.	  Er	  
dient	  een	  bestuur	  te	  worden	  gekozen.	  Het	  zijn	  niet	  
de	  laatsten	  die	  de	  zaal	  verlaten.	  De	  heer	  N.	  
Dubbelboer	  meldt	  dat	  hij	  veel	  voor	  de	  PvdA	  voelt,	  
maar	  nog	  geen	  lid	  kan	  worden.	  Daarop	  verlaten	  N.	  
Dubbelboer	  en	  H.	  Dubbelboer	  ook	  de	  zaal.	  
De	  bestuursverkiezing	  volgt,	  er	  zijn	  veel	  kandidaten	  
voor	  het	  bestuur:	  Kok,	  De	  Boer,	  Oldenhuizing,	  
Hogenkamp,	  G	  Woering,	  C	  de	  Vries,	  J	  Mulder,	  G	  
Mulder,	  J	  vd	  Vondel,	  J	  Vos,	  JA	  Breider,	  J	  Pruischer,	  
E	  Venema	  en	  L	  Kooistra.	  
48	  personen	  brengen	  hun	  stem	  uit	  en	  een	  nieuw	  
bestuur	  is	  gekozen.	  Gekozen	  worden:	  S	  kok	  (40	  
stemmen),	  De	  Boer	  (44),	  J	  Oldenhuizing	  (30),	  J	  
Hogenkamp	  (42),	  J	  vd	  Vondel	  (24),	  E	  Venema	  (26)	  
en	  L	  Kooistra	  (37).	  Allen	  mannen.	  Besloten	  wordt	  
het	  bestuur	  met	  nog	  2	  personen	  uit	  te	  breiden.	  Dit	  
zal	  de	  heer	  G	  Woering	  worden,	  een	  zeer	  actief	  
bestuurslid	  van	  de	  SDAP.	  Hij	  had	  echter	  maar	  20	  
stemmen.	  
Daarna	  wordt	  de	  vergadering	  besloten	  en	  is	  de	  
PvdA	  Exloërmonden	  een	  feit!	  
	  
Peter	  Zwiers,	  januari	  2016	  
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Salderingsregeling:	  	  
Laat	  de	  pioniers	  van	  nu,	  niet	  de	  verliezers	  van	  de	  nabije	  toekomst	  worden	  

	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  

Bij	  de	  aanschaf	  van	  zonnepanelen	  op	  het	  dak	  voor	  
de	   eigen	   huis	   of	   bij	   het	   verlenen	   van	   instemming	  
met	   een	   verhuurder	   om	   in	   het	   kader	   van	   een	  
stroomversnellingsproject	   (meter	   op	   nul)	   een	  
blokje	   woningen	   te	   renoveren,	   helpt	   de	  
salderingsregeling	   veel	   Nederlanders	   over	   de	  
streep.	  	  
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Naast	  het	  ideële	  doel	  om	  het	  milieu	  minder	  
schadelijk	  te	  belasten	  met	  de	  CO2-‐uitstoot	  door	  
onze	  fossiel	  gestookte	  centrales,	  speelt	  het	  
financieel	  voordeel	  voor	  de	  eigen	  portemonnee	  
een	  grote	  wellicht	  zelfs	  een	  doorslaggevende	  rol.	  	  
De	  bestaande	  salderingsregeling	  zegt	  dat	  je	  net	  
zoveel	  geld	  krijgt	  voor	  wat	  je	  aan	  het	  
elektriciteitsnet	  levert	  (dus	  je	  je	  opwekt)	  dan	  wat	  
je	  ervan	  afneemt	  (dus	  wat	  je	  verbruikt).	  
Heel	  veel	  mensen,	  vermoedelijk	  het	  overgrote	  
deel,	  weten	  echter	  niet	  dat	  deze	  salderingsregeling	  
mogelijk	  tijdelijk	  is.	  
De	  bestaande	  regeling,	  die	  in	  2017	  wordt	  
geëvalueerd,	  geldt	  tot	  2020	  en	  bij	  wijziging	  zou	  een	  
goede	  overgangsregeling	  komen.	  	  
Op	  zich	  was	  dat	  wellicht	  niet	  zo	  verontrustend	  
echter	  in	  het	  overleg	  over	  de	  energieprestatie	  
vergoeding	  (EPV)	  van	  de	  Tweede	  Kamer	  op	  13	  
januari	  2016	  met	  minister	  van	  Wonen	  (Stef	  Blok),	  
was	  één	  van	  de	  opmerkingen	  “snap	  dat	  het	  nodig	  
zal	  zijn	  de	  salderingsregeling	  te	  versoberen	  “.	  Via	  
internet	  volgde	  ik	  dat	  overleg	  en	  werd	  er	  echt	  door	  
gegrepen,	  niet	  direct	  bij	  de	  keel	  maar	  toch.	  	  
Niet	  alleen	  vanwege	  de	  onzekerheid	  bij	  eigenaren	  
van	  particuliere	  woningen	  met	  zonnepanelen	  maar	  
juist	  ook	  bij	  huurders	  vanwege	  de	  uitvoering	  van	  
de	  projecten	  ‘Nul	  op	  de	  Meter’	  zoals	  bv.	  die	  van	  
woningcorporatie	  Lefier	  in	  Nieuw-‐Buinen,	  
omvattende	  ca.	  120	  woningen	  verdeeld	  over	  een	  
aantal	  blokken.	  
De	  vraag	  is	  of	  deze	  huurders	  (en	  huurders	  op	  
andere	  plaatsen	  in	  het	  land)	  individueel	  volledig	  en	  
tijdig	  zijn	  geïnformeerd	  over	  de	  details	  aangaande	  
de	  mogelijke	  tijdelijkheid	  van	  de	  salderingsregeling	  

d.w.z.	  of	  dat	  de	  huurder	  voor	  de	  individuele	  
instemming	  met	  het	  project	  dat	  heeft	  bereikt,	  en	  
of	  ook	  gecheckt	  is,	  of	  begrepen	  is	  wat	  de	  eventuele	  
gevolgen	  van	  een	  versobering	  voor	  de	  huurders	  
zouden	  kunnen	  betekenen.	  Mijn	  vermoeden	  is	  in	  
elk	  geval	  dat	  dit	  veel	  beter	  had	  gekund	  want	  het	  
blijkt	  in	  elk	  geval	  onvoldoende	  geland.	  
Hoe	  dan	  ook,	  blijvende	  onzekerheid	  over	  de	  
salderingsregeling	  zal	  eigenhuisbezitters	  en	  
huurders	  doen	  nadenken/afschrikken	  om	  tot	  
aanschaf	  van	  zonnepanelen	  oer	  te	  gaan	  c.q.	  
instemming	  te	  geven	  voor	  meewerken	  aan	  de	  
realisering	  van	  ‘Meter	  op	  Nul’	  projecten	  in	  o.a.	  de	  
Sociale	  Woningbouw.	  
Bij	  de	  ‘Nul	  op	  de	  Meter	  ‘projecten	  gaan	  de	  
huurders	  immers	  uit	  van	  een	  woonlastengarantie	  
d.w.z.	  dat	  bij	  een	  normaal	  en	  gemiddeld	  
energiegebruik	  van	  de	  woning,	  de	  totale	  
woonkosten	  (=	  kale	  huur	  plus	  EPV)	  niet	  hoger	  
zouden	  worden	  
Versobering	  van	  de	  salderingsregeling	  betekent	  
dan	  ook	  voor:	  

• De	  huurder	  van	  een	  woning:	  dat	  deze	  
meer	  geld	  kwijt	  is	  vanwege	  de	  duurdere	  
KWh	  prijs	  van	  geleverde	  energie	  uit	  het	  
net	  in	  vergelijking	  met	  de	  lagere	  prijs	  van	  
aan	  het	  net	  door	  de	  zonnepanelen	  
geleverde	  energie.	  	  

• De	  woningeigenaar:	  dat	  hij	  er	  veel	  langer	  
over	  doet	  voordat	  de	  investering	  is	  
terugverdiend,	  daarbij	  er	  gemakshalve	  
maar	  vanuit	  gegaan	  wordt	  dat	  dit	  nog	  
steeds	  wel	  haalbaar	  is.	  

	  
LAAT	  DE	  PIONIERS	  VAN	  NU,	  NIET	  DE	  LOOSERS	  VAN	  DE	  TOEKOMST	  WORDEN!	  
	  
Menno	  Hilverts	  
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Salderen	  of	  toch	  niet	  …….	  
	  
Op	  veel	  woningen	  schieten	  de	  zonnepanelen	  als	  
paddestoelen	  de	  grond	  uit.	  Positief	  nieuws	  voor	  
het	  milieu	  en	  positief	  nieuws	  voor	  de	  
portemonnaie.	  
Op	  dit	  moment	  kunnen	  bewoners	  de	  stroom	  die	  zij	  
opwekken	  tegen	  dezelfde	  prijs	  verkopen	  aan	  de	  
energieleverancier.	  Die	  afspraak	  loopt	  tot	  2020.	  
Dan	  gaat	  met	  ministerie	  van	  Economische	  Zaken	  	  
opnieuw	  kijken	  wat	  het	  terugleveren	  van	  stroom	  
mag	  opleveren.	  Het	  is	  niet	  ondenkbaar	  dat	  de	  prijs	  
dan	  gaat	  dalen	  tot	  de	  kostprijs	  van	  het	  maken	  van	  
stroom:	  dat	  is	  nu	  7	  cent	  per	  KWh.	  Terugleveren	  
kan	  nu	  tegen	  ca.	  23	  cent	  per	  KWh.	  
	  
Lefier	  bouwt	  in	  Nieuw	  Buinen	  en	  Stadskanaal	  een	  
aantal	  zogenaamde	  nul-‐op-‐de-‐meter	  woningen.	  
Deze	  super	  goed	  geïsoleerde	  woningen	  hebben	  
geen	  gasaansluiting	  en	  zijn	  ook	  voor	  de	  
verwarming	  van	  de	  woning	  aangewezen	  op	  
stroom.	  De	  huurders	  van	  deze	  woningen	  betalen	  
naast	  de	  huur	  ook	  een	  zogenaamde	  
energieprestatie	  vergoeding	  (EPV)	  aan	  de	  
verhuurder	  en	  hebben	  hun	  eigen	  
stroomleverancier.	  Die	  EPV	  is	  ongeveer	  even	  hoog	  

als	  de	  energierekening.	  	  
Het	  dak	  van	  deze	  woningen	  is	  volledig	  bedekt	  met	  
zonnepanelen.	  Die	  leveren	  jaarlijks	  5000kwh	  op	  
wat	  voldoende	  moet	  zijn	  om	  de	  woning	  te	  
verwarmen	  en	  te	  ventileren	  maar	  ook	  om	  het	  prive	  
gebruik	  van	  verlichting,	  wassen,	  tv-‐kijken	  etc	  te	  
dekken.	  	  
	  
De	  zonnepanelen	  wekken	  veel	  stroom	  op	  die	  niet	  
direct	  gebruikt	  wordt.	  Immers,	  de	  stroom	  in	  de	  
zomer	  heb	  je	  eigenlijk	  pas	  in	  de	  winter	  weer	  nodig	  
om	  je	  huis	  te	  verwarmen.	  Wanneer	  het	  salderen	  
vervalt	  lopen	  deze	  huurders	  het	  risico	  dat	  zijn	  
jaarlijks	  extra	  kosten	  krijgen	  omdat	  	  zij	  duurder	  
stroom	  moeten	  inkopen	  dan	  dat	  zij	  geleverd	  	  
hebben.	  De	  huurdersorganisaties	  doen	  er	  
verstandig	  aan	  om	  nu	  al	  in	  huurcontracten	  vast	  te	  
laten	  leggen	  dat	  dit	  risico	  straks	  niet	  eenzijdig	  op	  
de	  huurder	  wordt	  afgewenteld.	  De	  huurders	  
hebben	  immers	  straks	  niet	  meer	  de	  keuze	  de	  
woning	  op	  een	  andere	  manier	  te	  verwarmen	  dan	  
op	  stroom.	  
	  
Sylvo	  Gaastra	  

	  
	  
	  
	  
	  


